
 
 

 
Valtuustoaloitteet 
  
Kvalt § 30 24.04.2023     
      
  
 Valtuustoryhmillä ja valtuutetuilla on oikeus hallintosäännön 125 §:n mukaan tehdä 
 kirjalliseen muotoon laadittuja aloitteita kunnan toimintaa ja hallintoa koskevista 

asioista ja antaa ne puheenjohtajalle. 
 
 Aloitetta ei oteta heti käsiteltäväksi, vaan se lähetetään kunnanhallituksen 
 valmisteltavaksi. Valtuusto voi erikseen päättää, että aloitteesta käydään 
 lähetekeskustelu siitä, miten asia on valmisteltava. Lähetekeskustelua varten aloite on 
 hyvissä ajoin ennen kokousta toimitettava valtuuston puheenjohtajalle. 
  

 Mahdolliset valtuustoaloitteet merkitään jätetyiksi ja lähetetään kunnanhallitukselle  
 valmisteltavaksi. 
 
 Päätös 
 
 Valtuutetut Joanna Vikman, Mika Kytölä, Pekka Riihimäki, Ilona Alatalo, Markus Kivelä 

ja Toni Syrjälä jättivät seuraavan valtuustoaloitteen: 
Perhon kuntalaiset keräsivät kunnioitettavat 523 nimeä Perhon tuulivoimarakentamista 
vastaan. Kuntalaisilla on huoli mm. luontovaikutuksista sekä kunnan väkiluvun, veto- ja 
pitovoiman ja kiinteistöjen arvon kehittymisestä tuulivoimarakentamisen myötä. 
 
Valtuustossa on jo pitkään toivottu asukkailta entistä aktiivisempaa osallistumista 
kuntakeskusteluun. Olemme nyt saaneet loistavan esimerkin siitä, kuinka perholaiset 
voivat yhdessä tarttua kuntalaisille merkittäviin asioihin. 
 
Kuntalaisaloitteen ehdotus siitä, että tuulivoimaa ei enää rakenneta Perhoon, hylättiin 
kunnanvaltuuston kokouksessa 20.3.2023. Valtuusto kuitenkin kirjasi päätökseensä, 
että kunta päättää kaavojen hyväksymisestä hankekohtaisesti. Keskustelussa nousi 
myös kannanottoja tuulivoimaloiden suojaetäisyyden nostamisesta. 
 
Kunnan tiukka taloustilanne kannustaa meitä valtuutettuja ottamaan kaivatut lisätulot 
vastaan. Ottaen huomioon koko Suomen laajuisen tuulivoimarakentamisen 
innostuksen on kuitenkin epätodennäköistä, että rakentamiselle soveltuvat alueet 
jäävät täysin ilman myllyjä, vaikka valtuusto ottaisi napakamman linjan 
suojaetäisyyksien kanssa kuntalaisten asumisviihtyvyyden turvaamiseksi myös 
tulevaisuudessa. 
 
Ehdotamme kunnanhallitukselle ja sen myötä kunnanvaltuustolle, että tarkastelemme 
uudestaan 12.1.2022 valtuustoseminaarissa linjaamamme 1,5 km suojaetäisyyttä 
tuulivoimaloiden ja rakennuslupaa edellyttävien kohteiden välillä ja otamme päätöstä 
tehdessämme huomioon kuntalaisaloitteessa esiin nostetun ehdotuksen 
suojaetäisyyden kaksinkertaistamisesta. 
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